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Județul Teleorman 

Consiliul Local al municipiului Turnu Măgurele 

 

 

PROCES VERBAL 

Încheiat astăzi 27.12.2023 

în ședință ordinară a Consiliului Local al municipiului Turnu Măgurele, 

 la care participă 17 consilieri locali din totalul de 19 în funcție 

 

 

Prin Dispoziția nr. 28/12.12.2023 a Primarului municipiului Turnu Măgurele atribuțiile prevăzute 

de art. 243 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ cu modificările și completările ulterioare 

ale Secretarului general al municipiului Turnu Măgurele, jr. Franchevici Daniel Eduard Octavian, au fost 

delegate doamnei jr. Bădescu Iulica Grațiela. 

Doamna jr. Bădescu Iulica Grațiela – șef serviciu juridic și administrație publică locală deschide 

ședința și informează Consiliul Local că, prin Dispoziția nr. 45/21.12.2023, acesta a fost convocat în 

ședință ordinară. 

Din totalul de 19 consilieri în funcție, 17 sunt prezenți. Lipsesc motivat domnul consilier local 

Nuță Radu-Daniel și domnul consilier local Vîlcea Iulian. 

Doamna jr. Bădescu Iulica Grațiela – șef serviciu juridic și administrație publică locală supune 

spre aprobare procesul verbal al ședinței extraordinare din data de 21.12.2023, care este aprobat în forma 

tehnoredactată cu 18 voturi pentru. 

Domnul Președinte de ședință, Cristea Florentin prezintă proiectul ordinii de zi: 

1.Proiect de hotărâre privind acordare mandat special reprezentantului U.A.T. Municipiul Turnu 

Măgurele în Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară „Managementul  Deşeurilor 

Teleorman” pentru aprobarea costului net şi a sumelor care trebuie acoperite de către Organizaţiile pentru 

Implementarea Răspunderii Extinse a Producătorilor de ambalaje (OIREP) precum şi aprobarea majorării 

tarifelor pentru colectarea, transportul, depozitarea, sortarea şi compostarea deşeurilor municipale în 

judeţul Teleorman, pentru anul 2024 

Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele      

Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-socială, buget-

finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, agricultură, gospodărie comunală, 

amenajarea teritoriului și urbanism, protecția mediului, servicii și comerț. 

2. Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Local al municipiului Turnu 

Măgurele nr. 157/29.06.2022 

Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele      

Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-socială, buget-

finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, agricultură, gospodărie comunală, 

amenajarea teritoriului și urbanism, protecția mediului, servicii și comerț. 

3. Proiect de hotărâre privind actualizarea statului de funcții și numărul de personal al unității 

sanitare publice cu paturi – Spitalul Municipal Turnu Măgurele. 

Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

     Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-socială, buget-

finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, agricultură, gospodărie comunală, 

amenajarea teritoriului și urbanism, protecția mediului, servicii și comerț. 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea listei cuprinzând beneficiarii de ajutor social conform Legii 

nr. 416/2001 privind venitul minim garantat pentru luna noiembrie 2023 la nivelul municipiului Turnu 

Măgurele. 

  Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

  Comisie de specialitate: Comisia pentru învățământ, sănătate, cultură, protecție socială, activități 

sportive și de agrement. 
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5. Proiect de hotărâre privind aprobarea listei cuprinzând persoanele care urmează să efectueze 

acțiuni sau lucrări de interes local la nivelul municipiului Turnu Măgurele. 

   Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

   Comisie de specialitate: Comisia pentru învățământ, sănătate, cultură, protecție socială, activități 

sportive și de agrement. 

6. Proiect de hotărâre privind alegerea președintelui de ședință pe perioadă determinată. 

Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

Comisie de specialitate: Comisia pentru administrație publică locală, juridică, apărarea ordinii și 

liniștii publice, a drepturilor cetățenilor. 

7. Diverse 

 Domnul Preşedinte: în afara ordinii de zi mai este un proiect de hotărâre: 

- Proiect de hotărâre privind organizarea reţelei şcolare a unităţilor de învăţământ preuniversitar de 

stat la nivelul municipiului Turnu Măgurele pentru anul şcolar 2024-2025. 

Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

Comisie de specialitate: Comisia pentru învățământ, sănătate, cultură, protecție socială, activități 

sportive și de agrement. 

Domnul Preşedinte supune la vot ordinea de zi împreună cu proiectul din afara ordinii de zi, aceasta 

fiind aprobată cu 17 voturi pentru. 

Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 1 care are aviz favorabil de la comisia de        

specialitate. 

Domnul Primar: întrucât mâine are loc ședința la A.D.I. „Managementul Deşeurilor Teleorman” 

trebuie să acordăm mandat special reprezentantului U.A.T. Municipiul Turnu Măgurele.  

La punctul 2 de pe ordinea de zi a ședinței Adunării Generale a Aociației se află proiectul de 

hotărâre privind majorarea tarifelor pentru colectarea, transportul, depozitarea, sortarea și compostarea 

deșeurilor municipale în județul Teleorman, pentru anul 2024 iar la punctul 5 se găsește proiectul de 

hotărâre privind aprobarea costului net și a sumelor care trebuie acoperite de către Organizațiile pentru 

Implementarea Răspunderii Extinse a Producătorilor de ambalaje (OIREP) pentru anul 2024.  

L-am invitat astăzi pe domnul director executiv Grosu Daniel și căruia îi mulțumesc pentru 

prezență pentru că este vorba despre majorarea tarifelor și, dacă considerați că trebuie să primiți clarificări 

sau aveți întrebări să i le adresați pentru că este cel mai în măsură să vă răspundă, vă rog să o faceți. 

Domnul consilier local Mușat Tudorel: eu vreau să ridic o problemă, domnule director, la punctele 

de colectare toate containerele sunt distruse, nu au roți, au distrus pavilionul, asfaltul, tot trăgând de ele. 

Chiar nu puteți să puneți niște tomberoane bune, să montați roțile stricate și când se colectează gunoiul 

este o zarvă foarte mare. 

Un alt aspect este următorul: noi selectăm gunoiul iar containerele pentru hârtie și plastic se umplu 

mai repede decât cel menajer și nu sunt ridicate la timp. Deși zona unde sunt containerele este închisă și 

acoperită, se umple cu cartoane și ambalaje, acum este perioada sărbătorilor, dar acest lucru nu este o 

scuză, acele containere trebuie ridicate la timp.  

Plus că oamenii care vin să ridice gunoiul fac foarte multă gălăgie și las ușile deschise deși noi am 

făcut ușa să se închidă pentru a nu intra animalele acolo și să rupă pungile de gunoi. Trebuie stat de vorbă 

cu oamenii care vin să ridice gunoiul ca să fie civilizați. 

Trebuie să respectăm normele europene care ni se impun. 

Eu vă spun la blocurile P05 și D13 – P01 pentru care am insistat la domnul director, pentru 

tomberoane, dar acum iar sunt fără roți și se răstoarnă. 

Domnul Primar: vă rog să-l puneți pe retrezentantul A.D.I.-ului pentru Turnu Măgurele să 

remedieze aceste probleme. 

Domnul consilier local Mușat Tudorel: am înțeles că s-a discutat cu societatea Salubritate-Turnu 

ca să ridice și celelalte deșeuri. Firma dumneavoastră nu ridică nimic din acestea. 

Domnul Primar: deșeurile voluminoase nu au cum să le introducă în acele mașine și ele sunt 

ridicate de socitatea Salubritate-Turnu și depozitate la punctul termic 7, pe centură și, în momentul în care 



3 
 

se strâng cantități rezonabile se face comandă către operator, către Polaris, și trimit un utilaj special pentru 

a le ridica. 

Domnul consilier local Mușat Tudorel: eu înțeleg aici altceva. Eu am fost aici când s-a discutat cu 

doamna director de la societatea Salubritate-Turnu care, s-a înțeles cu firma Polaris pentru a mai ridica 

unele gunoaie iar acum observ că este invers, nu se mai ridică. 

Lângă locuința mea a luat foc un apartament și au scos afară mobilierul care era ars. Nu avem nici 

educația necesară pentru a suna la Salubritate și a le spune că scoatem la scara blocului obiecte 

voluminoase și trebuiesc ridicate. 

Iar lucrătorii de la gunoi, după ce răstoarnă tomberoanele nu mătură, plus că din mașinile acelea 

gurge o mizerie din ele care miroase foarte urât. 

Domnul Grosu Daniel – director executiv la Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară „Managementul Deşeurilor Teleorman”: în primul rând să vă răspund referitor la 

containăre, cred că mâine anunțăm, noul operator de colectare deșeuri, IRIDEX București, care este și 

firma care colectează deșeuri în municipiul Craiova. 

Legat de containere, era obligația societății Polaris să doteze, noi am mai dotat cu containere dar 

nu așa de multe pentru că A.D.I.-ul nu are bani pentru investiții. Noi, A.D.I.-ul, doar facem legătura dintre 

comunitate și operator. 

Domnul Primar: din vară avem speranța că va fi implemenatt proiectul ce vizează instalarea de 

insule ecologice și aceste containere nu vor mai exista. 

Domnul Grosu Daniel – director executiv la Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară „Managementul Deşeurilor Teleorman”: în legătură cu mașinile, după părerea mea, 

acestea trebuiau casate pentru că au mai mult de 13 ani. 

Domnul Primar: dacă aveți întrebări de adresat domnului director referitoare la preț pentru că din 

luna ianuarie prețul va fi de 16 lei, pentru că împreună votăm acest preț. 

Domnul Grosu Daniel – director executiv la Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară „Managementul Deşeurilor Teleorman”: prețul a crescut din cauza legislației, economia 

circulară, de la 80 de lei s-a făcut 160 lei. 

Domnul Primar: pe bună dreptate, cum spunea și domnul consilier local, Primăria a dotat la ghena 

de gunoi acele clopote pentru reciclare iar Polaris venea și golea clopotele cu reciclabile în aceeași mașină 

de gunoi menajer iar cetățeanul, văzând că gunoiul reciclabil nu este selectat, a încetat să mai arunce 

gunoiul selectiv. 

Domnul Grosu Daniel – director executiv la Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară „Managementul Deşeurilor Teleorman”: acum, în caietul de sarcini al noii societăți este 

specificat faptul că, la case, în aceeași zi va fi ridicat și gunoiul biodegradabilul și cel menajer și când este 

cazul cel reciclabil. 

Domnul consilier local Daciu Georgel: ce ne puteți spune despre tarifele pentru agenții economici? 

Domnul Grosu Daniel – director executiv la Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară „Managementul Deşeurilor Teleorman”: este 775 lei la selectabile și la rezidual este 190 

lei pe m3. 

Domnul consilier local Daciu Georgel: procentual, cât reprezintă față de tarifele vechi? 

Domnul Grosu Daniel – director executiv la Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară „Managementul Deşeurilor Teleorman”: nu cred că sunt modificări la gunoiul rezidual. 

Dar, s-a luat măsura aceasta tot pentru a veni în favoarea cetățenilor. Un metru cub de rezidual are mai 

mult de 50 kg. 

Domnul consilier local Mitroi Teodor: de ce prețul crește cu suma respectivă?  

Domnul Grosu Daniel – director executiv la Adunarea Generală a Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară „Managementul Deşeurilor Teleorman”: cum am mai spus, a crescut economia circulară 

de la 80 lei la 160 lei plus TVA, în acești bani, legislația nu mai permite ca banii de la om să se ducă direct 

la colector sau cel care face selectarea, depozitatul, pentru că acești bani vor veni la A.D.I. și vor fi 

împărțiți în funcție de cantitatea de selectabilă, au crescut comisioanele, a crescut fondul de dezvoltare, 

au crescut salariile, cheltuielile materiale. 
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Nemaifiind discuții se supune la vot proiectul de hotărâre, acesta fiind adoptat cu 15 voturi pentru 

și două abțineri (domnul consilier local Mitroi Teodor și domnul consilier local Ragabeja Eugen) 

Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 2 care are aviz favorabil de la comisia de        

specialitate. 

Domnul Primar: este vorba despre proiectul privind realizarea unei piste de biciclete. Pentru că ne 

aflăm în zona monumentului istoric Cetatea, eram obligați, la eliberarea autorizației de construire să 

solicităm avizul Direcției Județene de Cultură iar în urma analizelor și a verificărilor aceasta ne-a impus 

să facem mai întâi cercetare arheologică pentru că așa este specificat în lege. Avem de făcut cercetare 

arheologică pe o distanță de 810 metri întrucât s-au găsit în zona aceea, în arhiza dumnealor, niște obiecte, 

ar fi fost vatra cetății. Deci, nu putem începe lucrările, nu ne pot elibera autorizația până nu facem cercetare 

arheologică iar ca sumă este destul de mare, având în vedere ofertele care sunt pe piață. O să încercăm să 

facem lucrările de săpături chiar cu societatea noastră, a Consiliului local, pentru a elimina aceste costuri, 

pentru a rămâne banii tot la societatea noastră, Local Urban. 

Și mai era achiziționarea de 10 stații pentru încărcare electrică pentru că trebuiau achiziționate de 

către minister iar acum trebuie să le achiziționăm noi, tot din aceeași sumă de bani. 

Domnul consilier local Gheorghe Mihai: și unde vor fi instalate aceste stații electrice? 

Domnul Primar: vor fi instalate prin oraș. Eram obligați, prin proiect. 

Nemaifiind discuții se supune la vot proiectul de hotărâre, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 

Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 3 care are aviz favorabil de la comisia de        

specialitate. 

Domnul consilier local Mușat Tudore: ce modificări sunt aici? 

Domnul Primar: le avem aici în sală pe doamna manager dr. Cuclea Monica și pe doamna referent 

de specialitate de la compartimentul R.U.N.O.S. de la Spitalul Municipal Turnu Măgurele care vă pot 

oferi lămuriri. 

Doamna Cristescu Carmen – referent de specialitate compartiment R.U.N.O.S., Sitalul Municipal 

Turnu Măgurele: a fost vacantat un post de medic specialist din ambulatoriul de specialitate al spitalului, 

respectiv doamna doctor Văduva Adina care a plecat prin transfer, s-a modificat la patru salariați sporul 

de vechime și salariile aferente de încadrare, au fost transformate posturi vacante de medic specialist, 

reabilitare medicală în medic primar, un medic specialist de la BFTRM în fiziokinetoterapeut specialist, 

s-a schimbat locul de muncă a unei asistente medicale de la compartimentul Obstetrică ginecologie la 

compartimentul Boli cronice, s-au înființat 7 posturi, care vor începe de la data de 01.01.2024 pentru 

medici rezidenți și au fost reîncadrați, conform anexei 7, punerea în executare a unor hotărâri judecătorești 

câțiva salariați. 

Nemaifiind discuții se supune la vot proiectul de hotărâre, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 

Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 4 care are aviz favorabil de la comisia de        

specialitate, nefiind discuții se supune la vot proiectul de hotărâre, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 

Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 5 care are aviz favorabil de la comisia de        

specialitate, nefiind discuții se supune la vot proiectul de hotărâre, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 

Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 6 care are aviz favorabil de la comisia de        

specialitate. 

Domnul Președinte: vă rog să faceți propuneri. 

Domnul consilier local Vasile Răzvan-Delcea: propunerea mea pentru ocuparea funcției de 

președinte de ședință al Consiliului local pe perioadă determinată este colegul nostru domnul Lambă 

Daniel. 

Nemaifiind alte propuneri, se supune la vot, aceasta fiind aprobată cu 17 voturi pentru. 

Domnul Președinte prezintă proiectul de hotărâre privind organizarea reţelei şcolare a unităţilor de 

învăţământ preuniversitar de stat la nivelul municipiului Turnu Măgurele pentru anul şcolar 2024-2025 

care are aviz favorabil de la comisia de specialitate. 

Domnul Primar: nu este nicio modificare față de anul școlar 2023-2024. 

Nemaifiind discuții se supune la vot proiectul de hotărâre, acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 
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Domnul Președinte: trecem la punctul diverse unde avem o solicitare din partea domnului Simion 

Laurențiu-Celestin din comuna Segarcea-Vale care solicită Consiliul local să dispună reabilitarea 

sectorului de drum  aflat la intersecția dintre DN 54 și DJ 546, deoarece acest sector de drum este într-o 

stare avansată de degradare, ceea ce provoacă defecțiuni celor care îl traversează. 

Domnul Primar: aici, unde descrie domnul, este la intersecția la „Boncea” iar în luna septembrie 

am făcut o comandă la societatea noastră, Local Urban, dar societatea nu are utilajele și specialiștii 

necesare pentru a face o asemenea lucrare și nici buget nu mai avem. Prin urmare, vom încerca, în bugetul 

anului 2024, pentru că nu numai acolo sunt probleme, mai este și în dreptul stadionului, când vi dinspre 

Catanga. Dar acest lucru se datorează tonajului excesiv de mare pe mașini. 

Săptămâna trecut am vorbit cu președintele Consiliului județean și l-am rugat să facă o convocare 

a entității DNAIR care folosesc cântarele pentru mașini, pentru un cântar la feribot, pentru că aici, în zonă 

nu s-a făcut niciodată un astfel de control. Mai mult decât atât, fiind punctul de trecere a frontierei, unde 

în vara aceasta a fost cel mai mare flux posibil și pentru faptul că nu este cântar spre deosebire la trecerea 

frontierei de la Giurgiu, unde este cântar, spre exemplu, la trei transporturi de balast, mai câștigă o mașină. 

În aceeași situație este și drumul de centură și strada Primăverii, în care au apărut denivelări. 

Unde semnazează domnul în solicitare este drum reabilitat în 2013 prin proiect de infrastructură, 

centura și șoseau stadionului au fost reabilitate în anul 2013 tot prin infrastructură. 

Domnul Președinte: da, vă rog domnule consilier. 

Domnul consilier local Mușat Tudorel: acolo, la stadion, este mai ușor de realizat, domnule Primar 

dar, acolo la „Boncea” unde s-a greșit de la început pentru că la intersecție era rampă, acum acea rampă 

nu mai trebuia să mai existe. 

Domnul Primar: nu este vorba de acea zonă, este vorba din strada Chimiei deci, când vii dinspre 

ANL-uri. 

Domnul consilier local Mușat Tudorel: a fost o lucrare și acolo. 

Domnul Primar: da, a fost o lucrare de curând, o spărtură a celor de la Apa Serv. 

Domnul Președinte: dacă mai sunt discuții la punctul diverse. Da, vă rog, domnule consilier. 

Domnul consilier local Mușat Tudorel: am discutat în prealabil cu domnul Primar, i-am explicat o 

situație de la blocul D13 unde o mașină de spălat a făcut explozie și apartamentul a luat foc. Pentru a intra 

la blocul D13, de pe strada Căpitan Stănculescu, până în centrala termică se poate intra doar din bulevardul 

Independenței, acolo este o parcare, și mașina de pombieri fiind mai lată, nu a putut să intre datorită 

mașinilor parcate adică, parcarea trebuie să intre mai spre bloc ca să poată intra și mașina de pompieri. 

Domnul Primar: sau să nu mai parcheze în spatele mașinilor, pe trotuar, în dreptul blocului D13, 

pentru că dacă parchează acolo, ocupă și trotuarul și nici cetățeanul nu are pe unde să mai treacă. 

Domnul consilier local Mușat Tudorel: ce s-a întâmplat, a intrat mașina de pompieri iar celelalte 

mașini nu mai puteau să iasă din parcare, din dreptul blocului P01 sau P05, trebuie să treacă pe aleea 

carosabilă de la blocul D13 ceea ce înseamnă trebuie deschis în partea dinspre strada 1 Mai. Deci, dacă 

acolo, în parcare la P01 și D13, ia un autoturism foc, cei care sunt cu mașinile acolo nu mai pot ieși deci, 

acolo se va propaga focul la toate autoturismele. 

Domnul Primar: o să mergem să ne uităm, la fața locului, cu atenție. 

Domnul consilier local Ragabeja Eugen: voiam să întreb, câte firme de cablu sunt în oraș? Pentru 

că am înțeles că nu mai sunt atât de multe. Mi-au semnalat câțiva cetățeni, și am văzut și eu, pe strada 

David Praporgescu, în dreptul policlinicii, sunt foarte multe cabluri, sunt două societăți de cablu dar, în 

schimb sunt 20 de fire pe stâlpi și unii stâlpi chiar au început să crăpe. Sunt rețele dezafectate care pot fi 

scoase din uz. 

Domnul Primar: domnule Sorin Petrică-Ungureanu, să faceți o scrisoare către societatea 

RCS&RDS, care sunt unici acum în Turnu Măgurele, pentru a face o întâlnire după sărbători, în care să 

ne spună care sunt cablurile lor și care nu sunt ale lor. Care nu sunt ale lor să le dăm jos de pe stâlp. 

Domnul consilier local Daciu Georgel: din experiență, vă spun că foarte multe dintre ele nu mai 

nicio valoare. 

Domnul Președinte: da, vă rog, domnule consilier. 

Domnul consilier local Gheorghe Mihai: s-a reparat Bac-ul? 
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Domnul Primar: funcționează Bac-ul. 

Domnul consilier local Gheorghe Mihai: am înțeles că a căzut o piesă. 

Domnul Primar: acea piesă nu au mai găsit-o. Au căutat-o și cu scafandrii și nu au găsit-o. Acum 

merge în trei motoare și am înțeles că au făcut comandă de piesă în Germania 

Nemaifiind discuţii, domnul Preşedinte de ședință declară închisă şedinţa de consiliu local. 

S-a încheiat prezentul proces verbal în două exemplare.  

 

 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                                                       p. SECRETAR GENERAL,                                                   

          Cristea Florentin                                                        Jr. Franchevici Daniel Eduard Octavian                                                                                                                                                   
                                                           

 

                                                                                       ÎNTOCMIT, 

                                                                                     Cons. Preda Eugenia 


